
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 3. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1231

Vinterhvede har en roddybde på ca. 1,5 – 2 meter og optager naturligt næringsstoffer i
rodzonedybden. Vil ministeren redegøre for, hvordan det sikres, at planternes faktiske
næringsoptagelse i rodzonedybden medregnes i planternes optagelse og ikke medreg-
nes som udvaskning til vandmiljøet. Såfremt der ikke er enighed mellem universiteterne
om problematikken ønskes om muligt gerne et fagligt notat fra f.eks. både Århus Universi-
tet og Københavns Universitet. Er ministeren enig i, at de næringsstoffer, der optages af
planterne, ikke skal medregnes til udvaskning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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